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З А П И С Н И К 
са 6. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 

одржане 27. марта 2001. године 
 
 
 Шеста сједница почела је с радом у 11,25 часова. Присуствовало је 35 
посланика – 22 из Федерације и 13 из Републике Српске. Одсуство су оправдали 
посланици Мирко Бањац и Иво Лозанчић. Сједници нису присуствовали посланици 
Хрватске демократске заједнице.  
 
 Поред посланика сједници су, као гости, присуствовали: 
 

- члан Предсједништва БиХ др Халид Гењац, 
- предсједавајући Савјета министара БиХ г. Божидар Матић и министри 

односно замјеници министара: Златко Лагумджија, Драган Микеревић, 
Светозар Михајловић, Крешимир Зубак, Азра Хаџиахметовић, Расим 
Кадић, Ивица Мишић, Зора Маријановић и Јусуф Халилагић; 

- представници ОХР-а Даглас Џонс и Мирсад Жига,  
- представници ОСЦЕ-а: амб. Дитер Wатман, замјеник шефа Мисије; Ана 

Колхе, шеф Одјела за имплементацију; Вера Маркос, политички 
савјетни, Марсаили Фрасер, представник Одјела за парламентарну 
подршку; 

- госпођа Соња Мозер – Старах, представник Савјета Европе, 
- госпођа Ханнеке Гелдерблом, вођа парламентарне групе европских 

земаља за подршку Парламенту БиХ, 
- представници амбасада САД, Велике Британије и Шведске. 
 

 Предсједавајући Дома, др Сеад Авдић,  прочитао је писма господе 
Мариофила Љубића, замјеника предсједавајућег Дома и Марка Амиџића, посланика 
у Дому, који су образложили своје одсуство са сједнице.  Тим поводом 
предсједвајући је подсјетио на допис ХДЗ-а који  су посланици добили на 5. 
сједници, као и на допис од прије мејсец дана, у којима су објашњени разлози 
апстиненције представника ХДЗ-а у институцијама Босне и Херцеговине. 
Предсједавајући Авдић изразио је своје и жаљење Колегија и још једанпут позвао 
посланике Хрватске демократске заједнице  да се врате у институције система и 
тако кроз легална тијела у цјелости артикулишу своје политичке интересе.  
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 Потом је предсједавајући Авдић изнио допуне предложеног дневног реда 
које су усаглашене претходног дана.  
 
 О приједлогу дневног реда није било дискусије. 
 
 Са 35 гласова ЗА (једногласно) за 6. сједницу усвојен је сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д: 
 

1. Попуњавање упражњеног мјеста члана Предсједништва БиХ: 
a) из реда бошњачког народа и 
b) из реда хрватског народа; 

2- Приједлог буџета институција Босне и Херцеговине и међународних 
обавеза Босне и Херцеговине за 2001. годину, 

3. Приједлог закона о извршењу Буџета институција Босне и Херцеговине и 
међународних обавеза Босне и Херцеговине за 2001. годину и 

4. Извјештај о реализацији Анекса VII Општег оквирног споразума за мир у 
Босни и Херцеговини и 

5. Избор чланова делегација Парламентарне скупштине БиХ у: 
a) Организацију о европској безбједности и сарадњи, 
b) Централно-европску иницијативу, 
c) Интерпарламентарну унију, 
d) Парламентарну скупштину Савјета Европе; 

 
Ад – а:  Попуњавање упражњеног мјеста члана Предсједништва БиХ: 

a) из реда бошњачког народа  
b) из реда хрватског народа 

 
Предсједавајући Авдић у уводу у расправу поводом ове тачке прочитао је 

одредбу члана 5. Закона о попуњавању упражњеног мјеста члана Предсједништва 
Босне и Херцеговине, како би посланике подсјетио на процедуру  избора чланова 
Предсједништва. Нагласио је да посланици са територије Републике Српске не 
гласају с обзиром да су упржњена два мјеста чланова Предсједништва са територије 
Федерације Босне и Херцеговине. Затим је отворио расправу о овој тачки дневног 
реда.  

За члана Предсједништва Босне и Херцеговине из реда бошњачког народа 
предложена су два кандидата: 

- Неџад Шашиваревић, испред Клуба посланика Странке за Босну и 
Херцеговину предложио је господина Бериза Белкића, посланика Странке за БиХ; 

- Адем Борић – испред Клуба посланика Странке демократске акције, 
предложио је господина Амора Машовића, посланика СДА.  
 

За члана Предсједништва из реда хрватског народа, Богић Богићевић, испред 
Клуба посланика Социјалдемократске партије, предложио је господина Јозу 
Крижановића, посланика Социјалдемократске партије. 

Предлагачи су прочитали краће биографије предложених кандидата. 
 
У дискусији поводом ове тачке дневног реда учествовали су посланици: 

Тихомир Глигорић, Абдурахман Малкић, Мирза Кушљугић, Ибрахим Ђедовић, 

 2



Милош Јовановић, Неџад Шашиваревић, Боро Бјелобрк, Сенад Шаргановић и 
Богић Богићевић. 

Краће излагање поднијели су предложеи кандидати за чланове 
Предсједништва БиХ, господа Бериз Белкић, Јозо Крижановић и Амор Машовић. 

Послије дискусије предсједавајући Авдић је нагласио да су из реда 
бошњачког народа предложена два кандидата, а из реда хрватског народа један 
кандидат. Рекао је да сви предложени кандидати испуњавају услове за номиновање 
и за именовање за чланове Предсједништва. Нагласио је важност попуњавања 
упражњених мјеста чланова Предсједништва како би се омогућило функционисање 
ове високе институције, те да је пред Домом високо договоран и моралан посао, 
при чему је јасно да Дом мора  слиједити законске прописе. У том контексту 
поново је подсјетио на процедуру гласања прописану члано 5. односног закона.  

Послије изнесених напомена предсједавајући Авдић је дао на гласање 
приједлоге номинованих кандидата за чланове Предсједништва. Прво је обављено 
гласање о кандидатима из реда бошњачког народа.  

 
ЗА господина Бериза Белкића гласало је 9 (девет) посланика. 
ЗА господина Амора Машовића гласало је 6 (шест) посланика.  
Предсједавајући Авдић је констатовао да је из реда бошњачког народа 

господин Бериз Белкић именован за члана Предсједништва Босне и Херцеговине. 
 
ЗА господина Јозу Крижановића, кандидата из реда хрватског народа, 

гласало је 6 (шест)  посланика. 
Предсједавајући Дома је прогласио да је господин Јозо Крижановић 

именован за члана Предсједништва Босне и Херцеговине.  
Послије именовања предсједвајући Авдић је честитао господи Беризу 

Белкићу и Јози Крижановићу. Истовремено је захвалио досадашњем члану 
Предсједништва БиХ господину Халиду Гењцу, који је, како је рекао г. Авдић, у 
овом мандату преузео високу,одговорну и моралну функцију, да омогући 
континуитет функционисања Предсједништва и у том контексту ради на добробит 
и грађана и народа Босне и Херцеговине.  
 
Ад – 2: Приједлог буџета институција Босне и Херцеговине и 
  међународних обавеза БиХ за 2001. годину 
 
 Предсједавајући Комисије за финансије и буджет, Бериз Белкић, поднио је 
извјештај те комисије о разматрању Приједлога буџета и образложио амандмане 
Комисије. 
 Мухамед Беговић поднио је извјештај Уставно-правне комисије. 
 У дискусији су учествовали посланици: Љубомир Ковачевић, Зоран 
Спасојевић, Мирза Кушљугић, Осман Брка, Момир Тошић, Тихомир Глигорић, 
Абдурахман Малкић и Адем Борић. 
 Поводом дискусија и поднесених амандмана говорили су господа Божидар 
Матић, предсједавајући Савјета министра и министар за трезор институција БиХ и 
Мухарем Имамовић, замјеник министра за трезор институција БиХ.  
 Послије излагања господе Матића и Мухаремовића дискутовали су 
посланици Мухамед Беговић, Љубомир Ковачевић, Мирко Мијатовић, Зоран 
Спасојевић и Бериз Белкић, а потом је замјеник министра Мухарем Имамовић 
изнио објашњење свога става. Затим је ријеч узео  предсједавајући Авдић и изнио 
приједлог да се усвоји Приједлог буџета уз амандмане Комисије за финансије и 
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буджет, с тим да чини интервенцију код амандмана Комисије тако да код 
Министарства за избјеглице и људска права остане износ предвиђен Приједлогом 
буџета и у корист прогнаних, у смислу унутрашњег преиспитивања и 
функционисања Министарства, да се да’ тежиште повратку прогнаних и расељених 
особа. Уз ово предсједавајући Авдић изнио је и приједлог закључака које би Дом 
усвојио уз Буджет.  
 Интервенисао је посланик Момир Тошић упозоривши на кршење процедуре. 
Напоменуо је да се сада може само амандманима поново промијенити ставка, због 
чега би требало да поново засједа  надлежна комисија. Предложио је да се усвоји 
Буджет са амандманима Комисије за финансије и буджет.  
 Са приједлогом предсједавјућег Авдића није се сложио ни посланик Зоран 
Спасојевић. Нагласио је да је код Министарства за избјеглице и људска права 
скинуто само са плата, јер је разлика на ставкама за плате између овог 
министарства и Министарства за европске интеграције 250.000 КМ, а разлика у 
броју запослених само три особе.  
 Посланик Мирза Кушљугић је констатовао да постоји очита разлика између 
посланика, Комисије и ресорног министра и замјеника министра. Зато је, у име 
Клуба посланика СДП-а, затражио паузу како би засједала Комисија заједно са 
министрима. 
 Предсједавајући Авдић је дао паузу од пола сата.  
 Прије паузе говорили су посланици Љубомир Ковачевић и Хилмо 
Неимарлија. 
 Послије паузе Мирза Кушљугић је објаснио да је Клуб СДП-а паузу тражио 
ради разјашњења у вези с Приједлогом буџета о којем Дом данас треба да одлучује 
у договору са Министарством за трезор институција БиХ, те да је Клуб СДП-а 
затражио да се они још једном очитују по амандманима Комисије.  
 Замјеник министра за трезор, Мухарем Имамовић, одговрајући на захтјеве 
Клуба, поред осталог, рекао је да, у циљу боље сарадње Парламента и Савјета 
министара они не могу одузимати право Представничком дому и његовим 
комисијама да дају амандмане, те да су они понудили аргументацију која указује да 
амандмани у значајној мјери ремете односе унутар постојеће концепције Буџета. 
Предложио је да се Представнички дом о свим амандманима изјасни. Уколико буду 
усвојени то аутоматски значи да се мора ићи у израду ребаланса Буџета у оквирима 
који су дефинисани међународним споразумима, рекао је, поред осталог, замјеник 
министра Мухаремовић.  
 Предсједавајући Дома, Сеад Авдић, упознао је Дом да је г. Абдурахман 
Малкић свој став изнесен у прехтодној дискусији, формулисао сада у форми 
амандмана, којим тражи да се Буджетом намјенски одреде средства за подршку 
програму за Сребреницу у износу од један милион марака. Предсједавајући Авдић 
је сугерисао да се овим не оптерећује усвајање Буџета, већ да се закључком 
дефинише обавеза Савјету министара у вези Сребренице.  
 Посланик Малкић је нагласио да му је намјера била да укаже на проблем 
Сребренице и Сребреничана. Одустао је од амандмана и затражио да се закључком 
задужи Савјет министара и Предсједништво БиХ, да у поступку израде ребаланса 
Буџета предвиде намјенска средства за подршку Сребреници у износу од милион 
КМ за текућу годину. 
 Предсједавајући Авдић се захвалио господину Малкићу. Такође је повукао 
своју интервенцију везано за Министарство за људска права и избјеглице. 
 Што се тиче захтјева посланика Зорана Спасојевића - да се објасни ставка 
везана за сервисирање спољног дуга, предсједавајући Авдић је констатовао да од 
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Савјета министара очекујемо информацију о задужењу Босне и Херцеговине, 
обавезама које су створене и могућности кредитне способности БиХ у наредном 
периоду.  
 Потом је предсједавајући дао на гласање Приједлог буџета са амандманима 
Комисије за финансије и буджет. 
 Са 32 гласа ЗА и једним судржаним, Представнички дом је усвојио Буджет 
институција Босне и Херцеговине и међународних обавеза БиХ за 2001. годину, са 
амандманима Комисије за финансије и буджет.  
 Предсједавајући је констатовао да се подразумијева да је усвојен приједлог 
г. Малкића, да се као сугестија упути Савјету министара да приликом израде 
ребаланса буџета, води рчуна да се предвиде намјенска средства за подршку 
програму за Сребреницу. 
 
Ад – 3: Приједлог закона о извршењу буџета институција БиХ 
  и међународних обавеза БиХ за 2001. годину 
 
 Предсједавајући Авдић је подсјетио Дом да су Комисија за финансије и 
буџет и Уставно-правна комисија доставиле посланицима своје мишљење о 
Приједлогу закона. 
 Поводом ове тачке није било дискусије. 
 Са 33 гласа ЗА Представнички дом је усвојио Закон о извршењу буџета 
институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 2001. годину, са амандманима.  
 
Ад – 4: Извјештај о реализацији Анека VII Општег оквирног 
  споразума за мир у Босни и Херцеговини 
 
 Предсједавајући Дома подсјетио је посланике да за ову тачку дневног реда 
имају писану информацију коју је доставио претходно Савјет министара. Позвао је 
министра за људска права и избјеглице да поднесе усмену информацију, како је 
претходног дана договорено.  
 Министар за људска права и избјеглице, господин Крешимир Зубак, поднио 
је Дому опширну информацију. 
 Предсједавјући Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил, 
господин Осман Брка, поднио је став ове комисије о разматрању Извјештаја. 
 У дискусији поводом ове тачке дневног реда учествовали су посланици: 
Неџад Шашиваревић, Салих Куленовић, Душан Стокић, Мирко Мијатовић, Драги 
Станимировић, Мирза Кушљугић, Боро Бјелобрк, Милош Јовановић, Бахрија 
Османовић, Абдурахман Малкић, Сеад Авдић, Сенад Шаргановић, Сеад Бутуровић 
и Медиха Филиповић. 
 Послије дискусије предсједавјући Дома, господин Сеад Авдић, предложио је 
сљедеће закључке и сугестије Савјету министара: 
 
 1. Од Савјета министара Дом очекује да у најкраћем могућем времену 
изради цјеловит пројекат повратка у Босни и Херцеговини, са изворима 
финансирања, динамиком и свим оним што је неопходно за успјешну реализацију 
таквог пројекта. 
 2. Савјет министара дужан је да Представнички дом, односно 
Парламентарну скупштину БиХ континуирано информише о динамизирању 
повратка и основних проблема који се јављају у том процесу у Босни и 
Херцеговини. 
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 3. Савјет министара треба да предложи мјере за останак младе генерације у 
Босни и Херцеговини, уз истраживање темељних узрока за одлазак младих из Босне 
и Херцеговине.  
 4. Савјет министара треба да размотри и предложи хармонизацију 
ентитетских закона који дефинишу права прогнаних и расељених лица, посебно из 
области радно-правног законодавства, образовања, социјалне и здравствене 
заштите.  

5. Савјет министара треба да предложи концепт координирања 
међународних пројеката из области повратка и механизама учествовања и 
усмјеравања токова помоћи међународне заједнице Босни и Херцеговини с аспекта 
повратка. 

6. Сугерише се Савјету министара да консултује ставове Управног одбора 
Савјета за имплементацију мира у Босни и Херцеговини који дефинишу очекивања, 
логистику и динамику повратка свих прогнаних и расељених особа на своје. Такође 
се сугерише максимално ангажовање у оквиру Пакта о стабилности у Југоисточној 
Европи у смјеру повратка свих на своје.  

Закључци су усвојени са 30 гласова ЗА и два уздржана.  
Послије усвајања закључака предсједавајући је констатовао да остаје обавеза 

Дома да покуша осмислити и реализовати приједлог за сазивање тематске сједнице 
у другом полугодишту ове године, с истовјетном тачком дневног реда.  
 
Ад – 5: Избор чланова делегација Парламентарне скупштине БиХ у: 

a) Организацију о европској безбједности и сарадњи, 
b) Централно-европску иницијативу, 
c) Интерпарламентарну унију, 
d) Парламентарну скупштину Савјета Европе 

 
Предсједавајући је упознао Дом да се клубови нису у цјелости усагласили 

око састава делегација, те да су критерији дијелом усаглашени између колегија’ два 
дома и да је од Дома народа достављен приједлог кандидата  из тога дома за 
чланство у делегацијама. У циљу усаглашавања ставова између клубова 
Представничког дома дао је паузу од 15 минута. 

Послије паузе предсједавајући Авдић је констатовао да има 
супротстављених интереса, објективно логичних и нормалних са аспекта 
конституисања интерпарламентарних делегација међународног карактера. С 
обзиром да је Дом народа тек заживио и Колегиј је доставио само имена, нужно је 
избалансирати све критерије, рекао је, поред осталог, предсједавајући Авдић. Из 
ових разлога изнио је приједлог посланичких клубова да се ова тачка одгоди за 7. 
сједницу Дома, што је и учињено. 

Предсједавајући  Авдић се захвалио посланицима, као и гостима, на 
реализацији веома важних тачака дневног реда 6. сједнице.  

Сједница је с радом завршила у 18,15 часова. 
Саставни дио овог записника је магнетограм Шесте сједнице 

Представничког дома. 
 
 
             СЕКРЕТАР           ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                   ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
        Бранка Тодоровић               Др Сеад Авдић 
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